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Bilag 2 - opsamling på input fra digital 
borgerinvolvering via 
www.vi.skaber.frederikssund.dk 
 
 
TEMA 1: ALLE MED I FÆLLESSKABET 
 
FORSLAG FRA BORGER ADMINISTRATIONENS 

BEMÆRKNINGER 

Kristine Hernvig 
 
Gadebelysning 
”Der bør være meget mere 
gadebelysning og det skal være tændt 
fra mørkets frembrud til solopgang. Kan 
være en solcelle model som er opfundet. 
Kig evt på Middelfart kommune” 
 

Ifølge Det Kriminalpræventive Råd er 
belysning vigtig i forhold til at skabe 
tryghed efter mørkets frembrud. Det er 
dog af betydning, hvordan man benytter 
belysning. Det øjeblik man sætter 
belysning op, der oplyser et specifikt 
område, så skaber man samtidig 
områder, hvor der er skygge og ikke er 
lys. Et væsentligt opmærksomhedspunkt 
er derfor kontrasten mellem lys og 
mørke, når man oplyser et område – 
lyset skal lyse området op, men det skal 
ikke lyse det så meget op, at de mørke 
områder bliver mere udtalte.  
Det er også væsentligt at bemærke, at 
det er vigtigt at lyse områderne omkring 
et transportstykke op – eksempelvis kan 
det være en ide at lyse krat og buske op, 
som løber langs den sti, der er det 
primære mål for belysning. 
 
(kilde: https://dkr.dk/trygge-byer/trygge-
byrum)  
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Susanne Bartholin 
 
Tryghed for borgeren 
”Der er brug for bedre belysning i hele 
kommunen, desuden bør der være mere 
politi på gaderne. Overvågningskamera.” 

 

Se kommentar ang. belysning ovenfor. 
 
Der er ikke noget forskning der peger på, 
at der skulle være evidens for, at 
overvågning i sig selv virker 
kriminalitetsforebyggende.  

Det kan dog opleves tryghedsskabende 
for nogle borgere, at der er synlige 
kameraer, mens det på andre kan have 
den modsatte effekt og virke 
utryghedsskabende. Dels fordi de føler 
sig overvåget og dels fordi, de bliver 
bevidste om behovet for overvågning.  

Overvågningskameraer er dog en fordel, 
når det kommer til opklaring af 
forbrydelser. Det Kriminalpræventive Råd 
peger på følgende faktorer, i forhold til 
hvornår tv-overvågning har størst 
forebyggende effekt: 

 På berigelseskriminalitet, som fx 
biltyverier, tyveri fra biler og 
hærværk mod biler 

 Over for kriminalitet, der er 
planlagt, fremfor impulsiv 
kriminalitet 

 Når det benyttes sammen med 
andre metoder til at forebygge 
kriminalitet 

 Hvis man tydeligt gør opmærksom 
på, at der er overvågning. De 
personer, der er ved at begå 
kriminalitet, skal være klar over, at 
der er overvågningskameraer på 
stedet. 

(kilde: https://dkr.dk/trygge-byer/fakta-
om-tv-overvaagning) 

Susanne Bartholin 
 
Frederikssund Station 
”P-plads er meget utryg pga. manglende 
belysning. Det er et must der kommer 
overvågning. Jeg tager ALDRIG toget når 
det er mørkt.” 

Se perspektiver omkring belysning og 
overvågning ovenfor. 

Susanne Bartholin 
 
Tilbud til de unge 
”Flere steder de unge kan være, der er 
for mange der keder sig.” 

I Frederikssund Kommune er 
fritidsklubberne, ungdomsklubberne, 
ungdomsskolen og Cafe Kosmos 
kommunale fritidstilbud til børn og unge. 
Desuden lokale idræts- og 
foreningstilbud. 

https://dkr.dk/trygge-byer/fakta-om-tv-overvaagning
https://dkr.dk/trygge-byer/fakta-om-tv-overvaagning
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Susanne Bartholin 
 
Busskurer 
”Busskure bør ikke være med glassider, i 
Jægerspris bliver de hele tiden smadret” 
 

Glassiderne i busskuret er af praktiske 
hensyn, da de sikrer at chaufføren kan 
se, hvis der sidder nogen og venter på 
bussen. Glassiderne i busskurerne gør 
ligeledes, at skurerne ikke bliver steder, 
hvor man kan sidde og hænge ud i skjul. 
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TEMA 2 – FOREBYGGE UTRYGHED 
 
Carsten Pedersen 
 
Gadebelysning om natten 
”Få sikret at byen ikke ligger mørk og 
skummel om natten” 
 

Se administrationens bemærkninger til 
gadebelysning ovenfor. 

Carsten Pedersen 
 
Opfølgning 
” Sikre at der følges op omgående på 
konkrete overtrædelser, således forstået 
at politi prioritere tingene med henblik på 
opfølgning/bevissikring. Gerne hvor man 
udviser nultolerance i en periode, således 
at det konstateres at det ikke kan “svare 
sig” at lave ballade i Frederikssund” 

Administrationen bemærker, at 
håndtering af lovovertrædelser 
henlægger under politiets kompetence. 

Tage S. Rasmussen  
 
Overvågning af offentlige pladser 
” På store offentlige pladser og 
transportknudepunkter kunne 
overvågning overvejes som en 
forebyggende foranstaltning. 

Anvendelsen af dummy kameraer kan 
også have en effekt, så det behøver ikke 
at blive alt for dyrt” 
 

Se Administrationens bemærkninger til 
tv-overvågning ovenfor. 

Ditte Hansen  
 
Lys om natten 
”Der skal tændes for gadebelysningen 
om natten. Det er utrygt og ubehageligt 
at det er bælgravende mørkt” 
 

Se Administrationens bemærkninger til 
belysning ovenfor. 

Kirsten Weiland  
 
Gadebelysning 
”Gadebelysning om natten” 
 

Se Administrationens bemærkninger til 
belysning ovenfor. 

Jesper  
 
Mere synligt og mere effektivt politi 
” Politiet skal ud af bilerne og deres 
efterforskning skal effektiviseres. Det kan 
ikke være rigtigt, at der går uger før de 
indsamler beviser efter en forbrydelse.” 
 

Administrationen bemærker, at forslaget 
henhører under politiets ansvarsområde. 
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TEMA 3 – FLERE MENNESKER PÅ GADEN 
 
Marianne Olsen  
 
Ide til øget sikkerhed på stationen i 
Frederikssund 
”A. Jeg tænker at der skal udarbejdes en 
folder til samtlige husstande til omdeling. 

Administrationen har ingen 
bemærkninger til forslaget. 

Marianne Olsen  
 
Ide til øget sikkerhed på stationen i 
Frederikssund 
B. Man kunne oprette et sikkerhedsteam 
der på tre skift havde vagter på 
stationen sammen med DSB eller Movia 
eller hvad de kalder sig. Det ville give 
arbejdspladser samt mere økonomi til 
kommunen 

Administrationen har ingen 
bemærkninger til forslaget. 

Marianne Olsen  
 
Ide til øget sikkerhed på stationen i 
Frederikssund 
 
C. Eller så udviklede man en højtaler der 
af og til afspillede obs oplysninger til 
borgere på stationen omkring hvad de 
især skal holde øje med af ejendele dels 
på ophold på stationen men osse inde i 
toget og hvor de hurtigt kunne få hjælp 
evt. telefonnummer eller?” 

Administrationen har ingen 
bemærkninger til forslaget. 

 
 
TEMA 4 – FLERE ÅBNE OMRÅDER 
 
 Ingen indkomne forslag under tema 4 

 
 
TEMA 5 – STEDER HVOR DET ER RART AT VÆRE 
 
Dorthe Sloth Andersen 
 
Indendørs mødesteder for unge 
”Vi skal have de unge væk fra gaderne, 
så de ikke hænger ud ved stationen fx. 
Så jeg tænker at en klub for unge - 
måske flere steder - gerne med 
aktiviteter som billard, bordfodbold, 
minigolf, musikinstrumenter og 
gamerrum med gameraftner også i 
weekends - samt andre aktiviteter m.m. 

Se Administrationens bemærkninger til 
forslag om aktiviteter og mødesteder for 
de unge ovenfor. 
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således at de holdes sundt beskæftiget 
og har tilbud og valgmuligheder.” 

Anita B. Christiansen 
 
Kommentar til ovenstående 
”Super ide at finde noget som de unge 
kan beskæftige sig med. Men er det det 
de ønsker eller tror vi det bare. Jeg 
tænker også på om det er dem der laver 
ballade der vil dukke op sådanne steder? 
Jeg tvivler. Men at få sat nogle unge i 
stævne og høre fra dem hvad de kunne 
tænke sig kunne være et sted at starte.” 
 

Se Administrationens bemærkninger til 
forslag om aktiviteter og mødesteder for 
de unge ovenfor. 
 
Det Kriminalpræventive Råd peger på, at 
borgerinddragelse er vigtigt, da det er 
med til at skabe et medejerskab og et 
medansvar for byrummene, hvis 
borgerne har været inddraget i 
processen om, hvordan byrummene skal 
se ud og fungere. Dialog med borgerne 
om tryghed i byrum bør ske på tværs af 
alle alderstrin, da alle borgere principielt 
kan bruge alle byens rum. 
 
(kilde: https://dkr.dk/trygge-byer/trygge-
byrum)  

 
 
TEMA 6 – ER DER PÆNT OG RENT 
 
Tage S. Rasmussen 
 
Flere skraldespande 
”Der mangler skraldespande mange steder og 
blandt andet af den årsag flyder det mange steder 
med skrald og ikke mindst de famøse hunde høm 
høm poser. 

Kommunen kunne overveje et samarbejde med 
TiksPac https://tikspac.com/da/service/kommuner/ 

Der var på et tidspunkt også en ordning hvor 
borgerne kunne få udleveret noget udstyr til 
frivillig opsamling af skrald, men det var vist en 
skjult hemmelighed. Denne ordning kunne 
genoplives og markedsføres bedre. 

Måske kommunen også kunne samarbejdes med 
de forskellige grundejerforeninger. 

Nu hvor gadebilledet alligevel er skæmmet af de 
mange nye skraldespande kunne kommunen også 
udlevere nogle klistermærker til borgere der gerne 
vil tillade at deres skraldespande kan bruges af 
hundeluftere til at komme af med posen. Det er 
trods alt bedre end de smides rundt omkring. 

http://www.hdrshop.dk/klistermrke-til-din-
skraldespande 
” 

Når der er pænt og rent i byen, så 
sender det et signal om, at byen 
bliver passet på. Ifølge Det 
Kriminalpræventive Råd, er det 
derfor vigtigt at have fokus på, at 
borgeren har rigeligt med 
muligheder for at komme af med 
sit affald, og hvis affald ligger og 
flyder, at det så bliver fjernet 
hurtigt. Ligeledes er det vigtigt, at 
hærværk og uorden udbedres 
hurtigst muligt, da der er en 
tendens til hærværk fordrer mere 
hærværk. 
 
(kilde: https://dkr.dk/trygge-
byer/trygge-byrum)  
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TEMA 7 – ANDRE IDEER 
 
Kimmie Winther  
 
Tænd lyst i byen 
”Gadelamper der slukker om aftenen 
lader folk kunne gemme sig i mørket og 
skaber utryghed når man går rundt. 
Tænd lyset i byen og skab mere 
tryghed” 

Se Administrationens bemærkninger til 
belysning ovenfor. 

Martin Kirchgässner 
 
Genindfør gadebelysning 
”Genindfør gadebelysning i nattetimerne” 
 

Se Administrationens bemærkninger til 
belysning ovenfor. 

Lars Brinch  
 
Aktivitetstilbud 
”Jeg mener der mangler aktivitetstilbud 
til unge. Der er masser af foreninger og 
klubber man kan melde sig ind i, men 
der mangler tilbud der ikke kun handler 
om konkurrence og ikke er knyttet 100 
% til samme sportsgren/hobby hele 
tiden. Jeg har selv haft stor succes som 
ungdomstræner i en årrække i en 
sportsklub, netop med også at lave alt 
muligt andet end præcis den sportsgren 
klubben stod for. Kommunen er igang 
med at lave store multicentre flere steder 
og de er oplagte steder for etablering af 
anderledes tilbud. Da jeg var 
ungdomstræner i tennis lavede vi også 
rundbold, basketball, minigolf, 
høvdingebold, frisbee, bordtennis, 
bowling, forhindringsbane......og nogle 
gange snakkede vi bare og spiste en is. 
De unge elskede det og der kom også 
unge som bestemt ikke ville være 
kommet, hvis det udelukkende havde 
været hard core tennistræning. Men der 
skal være en voksen til stede der vil det, 
en der holder det i live, en der 
interesserer sig oprigtigt for de unge og 
en der inddrager de unge i 
beslutningerne om hvad der skal laves. 
Jeg tænker de nye idrætscentre er 
oplagte områder, lige meget hvad der 
skal laves, frisbee, bowling, 
hyggesnak..osv.” 

Se Administrationens bemærkninger til 
forslag om aktiviteter og mødesteder for 
de unge ovenfor. 
 


